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Protokół Nr XXXVI/2013 
 

z wyjazdowej sesji Rady Miejskiej w Policach 
w dniu 29 października 2013 roku 

W Transgranicznym Ośrodku Edukacji  
Ekologicznej w Zalesiu 

 
 

 
 
 
 
- stan radnych  Rady Miejskiej                                                              - 21 
 
- obecnych na sesji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik           - 21 
  nr 3 do protokołu 
 
- nieobecnych (Jadwiga Zielińska)              -  1 
 
  
      

 
 
 
 Oprócz radnych w sesji wzięli udział zaproszeni goście, którzy podpisami 
na liście obecności (stanowiącej załącznik nr 4 do protokołu) potwierdzili swoje 
uczestnictwo w obradach. 
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PRZEBIEG OBRAD 
 
 
Pkt  -  1  -  Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
  
 
O godzinie 9.00 Przewodniczący  Rady W. Król  otworzył XXXVI sesję Rady 
Miejskiej w Policach.  Powitał zebranych radnych i zaproszonych gości.  
Następnie na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali obecnych jest 20 
radnych, a zatem wymagane quorum nie budzi wątpliwości.  
 
Radni uczcili minutą ciszy śmierć Pierwszego Premiera Trzeciej 
Rzeczypospolitej Polskiej -  Tadeusza Mazowieckiego. 
 
 
 
Pkt  -  2  -  Przedstawienie porządku obrad. 
 
 
Przewodniczący W. Król – przedstawił radnym Pismo  Burmistrza Polic 
(stanowi załącznik nr 5 do protokołu) o wycofaniu z porządku obrad uchwały w 
sprawie opłaty od posiadania psów, a następnie odczytał porządek obrad i 
zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku obrad, które przedstawia się 
następująco: 
za- 20 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad. 
 
Porządek obrad przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie uwag do protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej w Policach 

w dniu 24 września 2013 roku. 
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej 

Gminy Police na lata 2013-2024. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Police na 
rok 2013. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości na 2014 rok. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie  określenia wzorów formularzy informacji  
i deklaracji podatkowych.  

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Police w roku 
szkolnym 2012/2013. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i członków rady 
sołeckiej w Trzeszczynie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Przedsiębiorstwu Użyteczności 
Publicznej  TRANS – NET S.A. w Policach obowiązkowego zadania 
własnego gminy utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Police. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Projektu do planu zaopatrzenia 
Gminy Police w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania 
 i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Police. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty  
od ustalonej ceny przy sprzedaży na rzecz Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 
św. Apostołów Piotra i Pawła w Policach nieruchomości zabudowanej 
określonej numerem działki 736 o pow. 0,22 ha z obrębu ewidencyjnego  
1-Police.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu 
Zachodniopomorskiemu na realizację zadania: Przebudowa i rozbudowa 
przejścia drogowego przez miejscowość Tanowo w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 115.  

16. Interpelacje i zapytania radnych. 
17. Wolne wnioski. 
18. Zamknięcie obrad. 
 
 
                                                                            Porządek obrad stanowi  
                                                                            załącznik nr 6 do protokołu 
 
 
Przewodniczący W. Król przedstawił radnym rozstrzygnięcia wojewody  
w sprawie uchwał podjętych na poprzedniej sesji RM oraz opinie urzędów 
skarbowych oraz wojewody nt. oświadczeń majątkowych radnych. 
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Pkt – 3 - Rozpatrzenie uwag do protokołu z XXXV sesji 
Rady Miejskiej  w Policach w dniu 24 września 2013 r. 

 
 
 
Radni nie zgłosili uwag do treści protokołu. 
 
 
 
Pkt – 4 - Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 
 
 
Sprawozdanie z pracy Burmistrza Polic za okres od dnia 24 września 2013 r. do 
29 października 2013 r. przedstawił Burmistrz Wł. Diakun (Sprawozdanie 
stanowi załącznik  nr 7 do protokołu). 
 
Radny B. Pachis zapytał Burmistrza, czy mógłby coś więcej powiedzieć na 
temat wizyty delegacji belgijskiej. 
 
Burmistrz Wł. Diakun udzielił szczegółowych wyjaśnień dotyczących 
współpracy miast partnerskich. 
 
Radny G. Ufniarz zadał pytanie dot. możliwości bardziej elastycznego 
traktowania godzin zamknięcia cmentarza w związku z nadchodzącym świętem 
„Wszystkich Świętych”. 
 
Burmistrz Wł. Diakun stwierdził, że nie widzi przeszkód. 
 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań do sprawozdania z pracy Burmistrza. 
 
 
W dalszej kolejności głos zabrała Dyrektor MOK Pani Anna Ryl, która 
przedstawiła radnym funkcjonowanie Transgranicznego Ośrodka Edukacji 
Ekologicznej. Następnie zaprosiła Radnych do zwiedzenia Ośrodka w przerwie 
sesji Rady Miejskiej. 
 
Nadleśniczy Nadleśnictwa Trzebieży Antoni Michnowicz zapoznał radnych i 
zaproszonych gości z otoczeniem Transgranicznego Ośrodka Edukacji 
Ekologicznej, z historią miejscowości Zalesie, oraz omówił gospodarkę leśną na 
tym terenie. 
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Kierownik TOEE Adriana Halicka zaprosiła radnych do zwiedzenia Ośrodka. 
 
 
 

Przerwa od godz. 10.30 do godz. 12.30 
 
 
 
Pkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej 
prognozie finansowej Gminy Police na lata 2013-2024. 
 
 
 
Skarbnik Gm. J. Zagórski scharakteryzował projekt powyższej uchwały. 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady W. Król odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 
głosowanie, które przedstawia się następująco: 
 
za – 19  radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 radny 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę. 
 
 
 
 
                                                     Uchwała Nr XXXVI/260 /2013 stanowi  
                                                                załącznik nr 8  do protokołu. 
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Pkt 6 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w 
budżecie Gminy Police na rok 2013. 
 
 
Skarbnik Gm. J. Zagórski scharakteryzował projekt powyższej uchwały. 
 
Głos w dyskusji zabrali: Radny K. Kowalewski, Z-ca Burmistrza J. Pisański, 
Skarbnik Gm. J. Zagórski, Burmistrz Wł. Diakun, Radny A. Sobczyk. 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. 
 
 
Przewodniczący Rady W. Król odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 
głosowanie, które przedstawia się następująco: 
za – 15  radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 5 radnych1 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę. 
 
 
 
                                                     Uchwała Nr XXXVI/261/2013 stanowi  
                                                            załącznik nr 9  do protokołu. 
 
 
 
Pkt - 7 - Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości na 2014 rok. 
 
 
Skarbnik Gm. J. Zagórski scharakteryzował projekt powyższej uchwały. 
 
Głos w dyskusji zabrali: Radny M. Łapko, Radny G. Ufniarz, Skarbnik Gm. J. 
Zagórski. 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań.  
 
                                                
11  
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Przewodniczący Rady W. Król odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 
głosowanie, które przedstawia się następująco: 
za – 12  radnych 
przeciw – 8 radnych 
wstrzymujących się – 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę. 
 
 
 
                                                     Uchwała Nr XXXVI/262/2013 stanowi  
                                                                załącznik nr 10  do protokołu. 
 
 
Pkt – 8 - Podjęcie uchwały w sprawie  określenia wzorów 
formularzy informacji i deklaracji podatkowych.  
 
 
Skarbnik Gm. J. Zagórski scharakteryzował projekt powyższej uchwały. 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały.  
 
 
Przewodniczący Rady W. Król odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 
głosowanie, które przedstawia się następująco: 
za – 20  radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę. 
 
 
 
                                                     Uchwała Nr XXXVI/263/2013 stanowi  
                                                                załącznik nr 11  do protokołu. 
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Pkt – 9 - Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 
w Gminie Police w roku szkolnym 2012/2013. 
 
 
Nacz. Wydz. OK  W. Stefański przedstawił w formie prezentacji 
multimedialnej informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 
szkolnym 2012/2013. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
 

 
                                                Prezentacja stanowi  

załącznik  nr  12 do protokołu. 
 
 
 
Pkt – 10 - Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia 
wyborów sołtysa i członków rady sołeckiej w Trzeszczynie. 
 
 
Nacz. Wydz. OR A. Komor scharakteryzowała projekt powyższej uchwały. 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały.  
 
 
Przewodniczący Rady W. Król odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 
głosowanie, które przedstawia się następująco: 
 
za – 20  radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę. 
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                                                     Uchwała Nr XXXVI/264/2013 stanowi  
                                                                załącznik nr 13  do protokołu. 
Pkt 11 - Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia 
Przedsiębiorstwu Użyteczności Publicznej  TRANS – NET 
S.A. w Policach obowiązkowego zadania własnego gminy 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Police. 
 
 
Z-ca Burmistrza J. Pisański  scharakteryzował projekt powyższej uchwały. 
 
 
W dyskusji głos zabrali: radny K. Kowalewski, Z-ca Burmistrza J. Pisański, 
radny A. Partyka. 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały.  
 
 
Przewodniczący Rady W. Król odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 
głosowanie, które przedstawia się następująco: 
 
za – 16  radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 4 radnych 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę. 
 
 
 
                                                     Uchwała Nr XXXVI/265/2013 stanowi  
                                                                załącznik nr 14 do protokołu. 
 

 
 

 
Pkt 12 - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Projektu 
do planu zaopatrzenia Gminy Police w ciepło, energię 
elektryczną i paliwa gazowe”. 
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Nacz. Wydz. S. Staszkiewicz-   scharakteryzował projekt powyższej uchwały. 
Przewodniczący Komisji A. Partyka  IKiM w imieniu Komisji oświadczył, że 
Komisja nie wnosi uwag do projektu uchwały. 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały.  
 
 
Przewodniczący Rady W. Król odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 
głosowanie, które przedstawia się następująco: 
 
za – 20  radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę. 
 
 
 
                                                     Uchwała Nr XXXVI/266/2013 stanowi  
                                                                załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
 
 
Pkt – 13 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli 
przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu 
gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Police. 
 
 
 
Nacz. Wydz. OŚ J. Catewicz- scharakteryzował projekt powyższej uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji A. Partyka  IKiM w imieniu Komisji oświadczył, że 
Komisja nie wnosi uwag do projektu uchwały. 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały.  
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Przewodniczący Rady W. Król odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 
głosowanie, które przedstawia się następująco: 
 
za – 20  radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
 
W głosowaniu wzięło udział 20 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę. 
 
 
 
                                                     Uchwała Nr XXXVI/267/2013 stanowi  
                                                                załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
 
Pkt – 14 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ustalonej ceny przy sprzedaży na 
rzecz Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Apostołów 
Piotra i Pawła w Policach nieruchomości zabudowanej 
określonej numerem działki 736 o pow. 0,22 ha z obrębu 
ewidencyjnego 1-Police.  
 
 
Z-ca Burmistrza J. Pisański -   scharakteryzował projekt powyższej uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji A. Partyka  IKiM w imieniu Komisji oświadczył, że 
Komisja nie wnosi uwag do projektu uchwały. 
 
Głos w dyskusji zabrali: Radny K. Kowalewski, Z-ca Burmistrza J. Pisański, 
radny M. Łapko 
 
Radni nie zgłosili więcej uwag do projektu uchwały.  
 
 
Przewodniczący Rady W. Król odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 
głosowanie, które przedstawia się następująco: 
 



12 
 

za – 15  radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 4 radnych 
 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę. 
 
 
 
                                                     Uchwała Nr XXXVI/268/2013 stanowi  
                                                                załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
 
 

15 minut przerwy 
 

 
 
 
Pkt – 15 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Województwu Zachodniopomorskiemu na 
realizację zadania: Przebudowa i rozbudowa przejścia 
drogowego przez miejscowość Tanowo w ciągu drogi 
wojewódzkiej nr 115.  
 
 
 
Nacz. Wydz. TI K. Kuśnierz -   scharakteryzował projekt powyższej uchwały. 
 
Głos w dyskusji zabrali: radny G. Ufniarz, Nacz. Wydz. TI K. Kuśnierz. 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady W. Król odczytał treść uchwały, a następnie zarządził 
głosowanie, które przedstawia się następująco: 
 
za – 19  radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
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W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę. 
 
 
 
                                                     Uchwała Nr XXXVI/269/2013 stanowi  
                                                                załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
 
Pkt  - 16 - Interpelacje i zapytania radnych. 
Pkt  -  17 - Wolne wnioski. 
 
 
Radny A. Rogowski – chciałbym przekazać informację,  że w porozumieniu z 
Panią Gabrielą Dobą udało się uruchomić w Policach program szlachetnej 
paczki. Paczki przeznaczone dla rodzin ubogich, potrzebujących jakiejś 
natychmiastowej pomocy. Zbierane są dane o osobach potrzebujących i zostaną 
one wprowadzone do programu „szlachetna paczka”. W Policach jest około 40 
rodzin, które potrzebują tej pomocy, 16-17 listopada nastąpi otwarcie tej bazy 
danych i darczyńcy będą mogli wybrać sobie taką rodzinę . Chciałbym zachęcić 
Państwa  do wejścia na tę stronę  - www.szlachetnapaczka.pl – zarejestrować się 
jako darczyńca i pomóc jakieś rodzinie. Policom przydzielony jest dzień 7 
grudnia – zostaną przywiezione  paczki. Paczki są zaplombowane i wypisane są 
konkretne rodziny, a następnie są zawożone do tych rodzin. Naprawdę jeszcze 
raz serdecznie zachęcam. 
 
Radny J. Chmielewski – dostałem odpowiedź z wrześniowej interpelacji, 
chodzi o sytuację w Klubie Sportowym „Tanowia”, pozwolę sobie odczytać 
fragment e-maila: „do niecodziennego zdarzenia doszło po meczu klasy  
okręgowej pomiędzy „Kastą” -  Majowy  a  „Tanowią” – Tanowo, jeden z 
działaczy „Tanowii” w trakcie spotkania i po jego zakończeniu w niecenzuralny 
sposób odnosił się do sędziego. Przekleństwa i obelgi wykrzykiwane wobec 
arbitra pozostały niestety jak to często bywa bez konsekwencji. W 
bezpośrednim sąsiedztwie obiektu znajdował się patrol Policji, który usłyszał 
chamskie okrzyki działacza. Po wylegitymowaniu krewkiego mężczyzny ukarał 
go mandatem karnym”. Myślę, że teraz wiemy mniej więcej o co chodzi. Mam 
nadzieję ,że coś w tej sprawie, zostało zrobione, bo jest to dla mnie 
niewyobrażalne, żeby tacy ludzie byli przy sporcie. 
Teraz interpelacje bieżące: pierwsza  - pod rondem w kierunku portu morskiego, 
właściwie w kierunku wschodnim od tego ronda na powierzchni wody istnieją 
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jakieś ciemne i tłuste plamy. W związku z tym chciałbym zapytać, czy jest 
możliwe zbadanie co to są za plamy, czy nie stanowią one zagrożenia dla 
środowiska. 
Sprawa kolejna – w przeszłości zwracałem wielokrotnie uwagę na obniżanie 
krawężników przy przejściach dla pieszych. Chciałbym zaapelować  i zapytać 
czy jest możliwe obniżenie krawężników w dwóch ciągach pieszych, a 
mianowicie chodzi o furtkę przy Ośrodku dla dzieci niepełnosprawnych 
ruchowo od strony parkingu, czyli od strony ulicy Roweckiego. Dzieci i 
młodzież  na ciężkich wózkach akumulatorowych nie mogą podjechać pod 
krawężniki, muszą poruszać się po jezdni – stamtąd poruszają się w  stronę 
Biedronki i w kierunku autobusu 107.  Ja wielokrotnie już tutaj monitowałem, 
ale na razie proszę żeby zrobić tutaj te dwa trakty. Jest to jednak dłuższy proces. 
Jak bardzo potrzeba, to ja mogę pokazać gdzie, ale myślę, że to nie jest problem, 
aby tam trafić. 
 
Nacz. Wydz. OŚ J. Catewicz – sprawa wypłynęła na początku lata,  po 
zbadaniu sprawy okazało się, że teren ten należy do Skarbu Państwa, a więc jest 
to ewidentnie sprawa Pana Starosty i jego służb. Pan Starosta podjął jakieś 
działania – jak widać nieskuteczne. Zmierza do uzyskania środków 
pomocowych w celu zlikwidowania tych plam ropopochodnych. Pochodzenie 
jest ich nie znane – czy sprzed wojny, czy po wojnie, czy w trakcie budowy 
Zakładów – nie wiadomo, w każdym bądź razie sprawą zajmuje się Starosta.  
 
Z-ca Burmistrza J. Pisański – chodzi o kwestię obniżenia krawężników dla 
dzieci na wózkach. Panie radny po sesji, umówimy godzinę na jutro, przejrzenia 
tych miejsc, żeby z tym nie czekać. Chcielibyśmy błyskawicznie podjąć temat. 
 
Radny J. Chmielewski – sprawa kolejna - 28 sierpnia miało miejsce 
zgromadzenie kilkudziesięciu Policzan przed budynkiem Starostwa 
Powiatowego. Byli to uczniowie, rodzice, nauczyciele. Na tyłach tego budynku 
w takim kąciku zgromadziły się oddziały szturmowe Policji. Chciałbym zapytać 
wprost – na czyje polecenie ci Policjanci się tam zgromadzili, bo chodzą po 
Policach różne głosy. Prosiłbym bardzo Pana Burmistrza o pisemną odpowiedź, 
na czyje polecenie ci Policjanci tam się zgromadzili. 
Kolejna sprawa – chciałbym zgłosić cztery propozycje do budżetu na rok 2014, 
o których wielokrotnie mówiłem. Pierwsza -  wykonanie podjazdu do Klubu 
Nauczyciela, druga  - budowa ścieżek rowerowych po Policach, trzecia – 
wydanie encyklopedii Polic w formie książkowej, czwarta – transmitowanie 
całych  sesji Rady Miejskiej w Telewizji Kablowej Police. 
Jeszcze mam dwie sprawy poza interpelacjami. Mam w swoim posiadaniu - 
myślę, że wielu z Państwa też,  dwa Informatory Samorządowe gmin Powiatu 
Polickiego, i czym jestem zaszokowany? Otóż jest to  Informator Samorządowy 
gmin Powiatu Polickiego i na okładce widnieją herby czterech gmin, między 
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innymi Gminy Police. Jeżeli jednak wgłębić się w ten Informator, to nie ma w 
nim ani słowa o gminie Police. Chciałbym prosić Pana Burmistrza o 
wyjaśnienie, gdyż dla mnie nie jest to normalne, bo albo zapominają o nas, albo 
nas nie chcą. W związku  z tym niech to będzie Informator samorządowy trzech 
gmin. My ten Informator firmujemy swoim herbem, a wynika z tego, że w 
Gminie Police nic się nie dzieje, że jest to pustynia.  
Sprawa ostatnia – chciałbym przeczytać oświadczenie – „ W związku z 
powtarzającymi się w piśmie „Magazyn Policki” bezpardonowymi atakami na 
mieszkańców Polic, chciałbym stanowczo zaprotestować przeciwko obrażaniu 
ludzi, którzy mają inne poglądy niż jawiący się jako „jedyny sprawiedliwy” Pan 
Kłys. W notatce z dnia 23 września 2013 roku w internetowym wydaniu  
Magazynu Polickiego Pan Kłys określił siebie jako wybrańca niemal jako 
mesjasza tej profesji, twierdząc, że cytuję :”w wymiarze lokalnym rzeczywiste 
dziennikarstwo prowadzi jedynie Telewizja Kablowa Police i właśnie nasza 
gazeta – czytaj „Magazyn Policki”. Tak wyjątkowego „Asa Dziennikarstwa” 
powinny wyjątkowo mocno dotyczyć zasady kodeksu etyki dziennikarskiej. 
Zasady te mówią między innymi: „1)dziennikarz powinien okazywać szacunek 
osobom bez względu na ich odmienność ideową, kulturową, czy obyczajową, co 
nie oznacza zgodności z ich poglądami; 2) niedopuszczalne jest używanie słów 
obelżywych, które godzą w godność człowieka.” W tym kontekście wyjątkowo 
haniebnym jest nazywanie protestujących przeciwko chaosowi w Zespole Szkół 
mieszkańców Polic – „czarnymi koszulami”. Zakładając nawet ignorancję Pana 
Kłysa lub zwykłe niedouczenie tak rasowy dziennikarz powinien wiedzieć, iż 
wyrażenie to jednoznacznie odsyła do mrocznych kart historii europejskiej, w 
której czarnymi koszulami nazywa się organizacje faszystowskie od barwy ich 
umundurowania lub milicję faszystowską  - organizację paramilitarną utworzoną 
w 1923 roku przez Mussoliniego. Jak się ma zatem tak obrzydliwa manipulacja 
do zasad etyki dziennikarskiej?” Ponieważ Pan Kłys jest jednocześnie 
pracownikiem Gminy, może to rzutować na ocenę pracy urzędu i stosunek 
mieszkańców do Urzędu Gminy. 
Radny przekazał również informacje sportowe dotyczące policzan biorących 
udział w maratonach w naszym kraju. 
 
Radny G. Ufniarz – chciałbym prosić o odpowiedź, czy w tej chwili 
prowadzone są jakieś konsultacje społeczne, a jeżeli tak to  w jakich sprawach? 
Temat drugi, wiąże się ze skutecznością napraw, awarii, które zdarzały się w 
ostatnim czasie na ulicy Zamenhofa i na ulicy Boh. Westerplatte. Mieliśmy tam 
takie przypadki, że z powodu prawdopodobnie nieszczelnej kanalizacji zapadała 
się droga. W przypadku ulicy Bohaterów Westerplatte było to w dwóch 
miejscach przy budynku nr 17 i 21. Natomiast przy ul. Zamenhofa było to 
niemal vis a vis drogi prowadzącej do Farmera. Niestety od kilku lat tak się 
składa, że ja monituję, proszę o naprawy tych dziur. One są naprawiane, po 
czym dosłownie po miesiącu, czy dwóch zaczyna się proces zapadania. Tak 
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naprawdę dwa razy w roku są te dziury naprawiane. Chciałem zapytać, czy tu 
jest problem na tyle poważny, że to się będzie ciągle działo, czy też wynika to z 
jakiejś technologii naprawiania, która powoduje, że co chwilę trzeba wracać do 
tego i wydawać kolejne pieniądze? Przy okazji chcę zwrócić uwagę, że te 
miejsca, które opisałem wymagają znów ingerencji, naprawy, bo za chwilę 
będzie tam dziura na kilka metrów głęboka. Bardzo bym prosił, aby dokonać 
tych napraw – jeżeli to będzie możliwe raz, a dobrze, żeby to było na lata, a nie 
żeby to wykonywać dwa razy w roku. 
 
Radna G. Pawłowska – mam dwie sprawy – jedna sprawa to jest Orlik w 
Niekłończycy. Kilkakrotnie Pani dyrektor zgłaszała sprawę stojącej wody na 
boisku do koszykówki. Również mieszkańcy na zebraniu wiejskim w sierpniu 
zgłaszali taką sytuację. Jednak ta woda dalej stoi, nawet przy najdrobniejszych 
opadach deszczu. 
Druga sprawa – dzwoniła do mnie Pani sołtys Trzebieży i mieszkańcy 
Uniemyśla – jest teraz problem z liśćmi spadającymi z drzew – mieszkańcy nie 
wiedzą co mają z tym zrobić. Bardzo proszę o informację, co zrobić z tymi 
liśćmi? 
 
Radny A. Sobczyk – chciałbym prosić o rozważenie umiejscowienia przejścia 
dla pieszych na ul. Kosynierów Gdyńskich, tj. tak na wysokości posesji 24 – 26 
tuż przy krzyżówce z ulicą Piaskową. Praktyczne nie ma tam takiego 
bezpiecznego przejścia do Domu Samotnej Matki, a dość dużo tam jest dzieci i 
matek, które chodzą do przedszkola i do szkół. Myślę, że warto by się 
zastanowić, aby takie przejście było. 
 
Radny A. Partyka  - czy uda się w tym roku naprawić oświetlenie kruchty. Ja 
wiem, że tam jakieś konsultacje muszą być przeprowadzone z konserwatorem 
zabytków, także prosiłbym o informację, czy w tym roku czy w przyszłym. 
 
Z-ca Burmistrza J. Pisański – na pytanie Pana Partyki – z przykrością 
informujemy, że nie uda się w tym roku ze względu na brak środków 
finansowych. Przy tej okazji chcę powiedzieć, że iluminacje świąteczne w 
mieście i w miejscowościach ościennych w Gminie Police będą bardzo istotnie 
okrojone. Zamierzamy wydać połowę tego co w roku ubiegłym. Nie mamy 
pieniędzy, dopadł nas kryzys. 
 
Nacz. Wydz. OR A. Komor – na gorąco mogę powiedzieć, że w chwili obecnej 
nie są prowadzone żadne konsultacje społeczne. Natomiast można to sprawdzić 
na stronie internetowej Gminy. O każdych takich konsultacjach powiadamiamy 
tam mieszkańców. Ponadto dodatkowo informujemy zawsze Pana 
Przewodniczącego, a on przekazuje te  informacje  radnym. Także na dzień 
dzisiejszy na 99% mogę powiedzieć, że nie, ale proszę sprawdzić. 
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Przewodniczący  W. Król podziękował Pani dyrektor MOK, Pani kierownik 
OTEE oraz pracownikom ośrodka za serce wkładane w pracę tego ośrodka i za 
zapoznanie radnych z tym co się tu dzieje.  
 
 
 
Pkt – 18 - Zamknięcie obrad. 
 
 
Przewodniczący W. Król stwierdził, że porządek obrad dzisiejszej sesji został 
wyczerpany. Podziękował radnym i gościom za udział  w obradach i o godzinie 
14.25 ogłosił zakończenie XXXVI sesję Rady Miejskiej w Policach. 
 
Protokołowała:                                                                 
 J. Przygodzka-Pawlak  
                                                                                   Przewodniczący Rady 
 
                                                                                          Witold Król 
 


